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PROTOKÓŁ Nr 20/2021 
posiedzenia Komisji Rozwoju Powiatu,  

Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
które odbyło się w dniu 9 marca 2021 roku, godz.13.30  

 
Przewodnicząca Komisji           -  Agnieszka Pasek  
Protokolant                                 -  Alicja Dąbrowska 
 
 
Przewodnicząca Komisji dokonała otwarcia posiedzenia, w którym uczestniczyło 5 radnych 
na ogólną liczbę 7 oraz zaproszeni goście (listy obecności radnych i zaproszonych gości są 
dołączone do protokołu).  
 
Przewodnicząca Komisji poprosiła o rozszerzenie porządku obrad o punkt 2. Zaopiniowanie 
projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przystąpienia do opracowania projektu Strategii 
Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Radomskiego do 2030 roku. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka poprosił o wprowadzenie do porządku obrad punktu 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zajęcia stanowiska przez Radę 
Powiatu odnośnie przekazania artefaktów związanych z historią Batalionów Chłopskich 
ugrupowania zbrojnego płk. Jana Sońty ps. „Ośka” do Muzeum Historii Ruchu Ludowego 
w Warszawie. 
 
Innych uwag do porządku nie zgłoszono.  
 
Rozszerzony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 
 

1. Zaopiniowanie informacji Powiatowego Lekarza Weterynarii o realizacji zadań na 
obszarze działania Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w Radomiu za 2020 rok. 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przystąpienia do 
opracowania projektu Strategii Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Radomskiego do 
2030 roku. 

 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zajęcia stanowiska przez 

Radę Powiatu odnośnie przekazania artefaktów związanych z historią Batalionów 
Chłopskich ugrupowania zbrojnego płk. Jana Sońty ps. „Ośka” do Muzeum Historii 
Ruchu Ludowego w Warszawie. 

 
4. Sprawy różne.  

 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad – Zaopiniowanie informacji 
Powiatowego Lekarza Weterynarii o realizacji zadań na obszarze działania Powiatowego 
Inspektoratu Weterynarii w Radomiu za 2020 rok. 
 
Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radomiu Grzegorz Zaborski poinformował 
w gospodarstwach rolnych prowadzących produkcję rolną, utrzymujących zwierzęta zauważa 
się pewną stabilizację. Nie ma już raptownego ich spadku. Od dwóch lat z rzędu zauważa się 
pełną stabilizację po względem liczebności, jak i pogłowia, czyli lekko wyhamował spadek 
likwidujący hodowlę. Zaznacza się też stabilizacja w podmiotach nadzorowanych przez nich 
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związanych z otoczeniem rolnictwa, czyli tzw. bezpieczeństwem żywności gdzie uwzględniają 
zakłady i rzeźnie, przetwórnie mięsne, gdzie ta liczba również nie uległa likwidacji.  
Dodał, że została otworzona profesjonalna chłodnia składowa, która być może da zaplecze 
zakładom dużym i małym.  
Jeśli chodzi o choroby zakaźne to nasz powiat ma status bezpiecznego. Nie ma chorób 
zakaźnych i ognisk zwalczanych pomija ASF, który jest problemem ogólnopolskim.    
 Jeśli chodzi o Inspektorat to nie mają dużych zmian pod kątem terytorialnego zasięgu, 
natomiast ubywa im kadry. Próbują znaleźć nowych ludzi i ich wykształcić.  
 
Radny Marek Jarosz zapytał, czy są prowadzone działania aby była bardziej dostępna 
sprzedaż tuczników z niebieskiej strefy do żółtej, czerwonej i czy jest szansa, aby tę strefę 
niebieską z gminy Iłża cofnąć.  
 
Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radomiu Grzegorz Zaborski odnośnie stref 
poinformował, że ich wyznaczanie lub likwidacja nie należy do niego. To jest decyzja 
Wojewody. I taką decyzją objął trzy powiaty. Należy odczekać 12 miesięcy. Jest szansa, 
ponieważ przy badaniach odstrzelonych dzików w powiecie radomskim, jak i w powiecie 
lipskim i zwoleńskim w zasadzie w ostatnim kwartale nie było dodatnich wyników. A to 
warunkuje występowanie o zdjęcie ograniczeń. Ale najwcześniej byłoby to możliwe w III 
kwartale. Jeśli chodzi o próby ułatwienia sprzedaży, to oni nie komasują badań, wysyłają próby 
jak najszybciej, prawie co drugi dzień są w Puławach. Problemem są duże gospodarstwa, być 
może będą musieli wchodzić w tzw. badania przesiewowe, czyli przy opróżnieniu dużych ferm. 
Starają dogadać się, aby zdarzało się to w jednym terminie.  Będą badać trzy kilometry od strefy 
i wtedy będzie można przy wynikach ujemnych wypchnąć to na strefy niższe. Dodał, że jedna 
z naszych rzeźni wystąpiła, że gwarantuje i poddaje pod ocenę możliwość uboju z niebieskich 
stref bez badań.  
 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali informację Powiatowego Lekarza 
Weterynarii o realizacji zadań na obszarze działania Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w 
Radomiu za 2020 rok. 
  
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad - Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie przystąpienia do opracowania projektu Strategii Zrównoważonego 
Rozwoju Powiatu Radomskiego do 2030 roku. 
 
Projekt uchwały dotyczył określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 
projektu Strategii Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Radomskiego do 2030 roku. 
Dokument ten jest jednym z ważniejszych dokumentów planistycznych samorządów, który ma 
na celu wyznaczenie kierunków rozwoju powiatu oraz określenie najważniejszych zadań na 
najbliższe lata. Posiadanie strategii konkretyzuje wizję rozwoju, a przeprowadzenie konsultacji 
społecznych pozwala na skorygowanie zakładanych założeń i wyzwolenie inicjatywy oddolnej. 
Całość prac zakłada zaangażowanie mieszkańców Powiatu, przedstawicieli jednostek 
samorządu terytorialnego, przedstawicieli środowisk lokalnych, a także reprezentantów 
organizacji pozarządowych. Nowa perspektywa finansowa Unii Europejskiej, przewidziana w 
budżecie na lata 2021-2027, także skłania do stworzenia aktualnego dokumentu planistycznego 
dla naszego Powiatu. 
 
Przewodnicząca Komisji odczytała uzasadnienie do projektu uchwały.  
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka poinformował, że chcą zrobić dokument, który będzie 
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pomysłem, przewodnikiem na najbliższe lata w kontekście tego co już robią. A robią bardzo 
dużo we wszystkich obszarach, o których powie na sesji (oświata, służba zdrowia, drogi, dps 
itd.) Chcą to skorelować z przyszłością w kontekście szansy związanej ze środkami z RPO. 
Dodał, że ten czas, który minie w końcu jest idealny na inwestycje na plany na rozwój i w 
związku z tym te dokumenty, które chcemy zrealizować za pomocą firmy zewnętrznej mają 
sens, są potrzebne, będziemy się do tych dokumentów odnosić. Powinien im przyświecać 
spójny cel, który opracują fachowcy na podstawie diagnozy, tego co już zrobili, ale przede 
wszystkim perspektyw i szans jakie się w naszym powiecie stworzyły.  
 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały.  
        
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad - Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie zajęcia stanowiska przez Radę Powiatu odnośnie przekazania artefaktów 
związanych z historią Batalionów Chłopskich ugrupowania zbrojnego płk. Jana Sońty ps. 
„Ośka” do Muzeum Historii Ruchu Ludowego w Warszawie.  
 
Projekt uchwały dotyczył wyrażenia zgody na przekazanie munduru partyzanckiego 
z ugrupowania zbrojnego płka Jana Sońty ps. Ośka” oraz innych pamiątek związanych 
z działalnością Batalionów Chłopskich do Muzeum Historii Ruchu Ludowego w Warszawie. 
Obecnie eksponat znajduje się w Izbie Pamięci w Centrum Kształcenia Zawodowego 
i Ustawicznego w Chwałowicach. 

Bataliony Chłopskie były drugą co do wielkości po Armii Krajowej organizacją zbrojną 
walczącą z Niemcami w czasie II Wojny Światowej. Przedmiotowy mundur jest jedynym 
oryginalnym mundurem żołnierza Batalionów Chłopskich dowodzonego przez płka Jana Sońtę 
ps. „Ośka”.  
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka dodał, że mundur z tego okresu jest jedyny w Polsce. 
Przekazanie go do Muzeum spowoduje, że będzie on eksponatem dostępnym dla całej Polski, 
poza tym będzie kojarzony z powiatem radomskim, z Chwałowicami, z Iłżą i będzie 
poddawany bardzo profesjonalnej renowacji. Muzeum będzie najlepszym miejscem dla tego 
eksponatu.  
 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały.  
 
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad – Sprawy różne.  
 
Radni zostali zapoznani z projektem uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia zasad 
wypłacania wysokości diet dla radnych oraz zwrotu kosztów podróży służbowych.  
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 20 posiedzenie  
o godz.14.30. 
 
 
Protokołowała:                                                                            Przewodnicząca Komisji  
 
Alicja Dąbrowska                                                                             Agnieszka Pasek  
 


